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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "A COVID miatt éri-e kár a szociális szolgáltatókat?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A koronavírus járvány az egész országot megviselte, de a szociális ágazatnak is nagyobb kihívással
kellett  szembenéznie.  A helyzet nem csak fizikailag terhelte le az intézményeket,  hanem súlyos
anyagi következményei is lehetnek a megváltozott körülményeknek. Voltak szolgáltatások, főleg a
szociális alapellátás területén, amiket nem lehetett ellátni a karantén idején. Voltak területek, amik
leterheltebbek lettek, és átmenetileg új feladatokat is el kellett látni. Ehhez minden intézményben
szükség volt egy rendkívüli munkaszervezésre, feladatkörök változtatására.

A szolgáltatások  jelentős  részénél  az  átalakítás  következtében  az  elmúlt  években  a  normatív
támogatást felváltotta a teljesítményfinanszírozás. Ez azt jelenti, hogy az elvégzett feladatok után
kapják meg a szolgáltatás finanszírozását.  Az év eleji  megváltozott  helyzetben rengeteg ilyen –
elvégzett  feladatot,  kliens-számot,  esetszámot  figyelembe  vevő  támogatású  –  szolgáltatást  nem
lehetett elvégezni. A területet ellátó munkatársak, szakemberek más területeken besegítettek, vagy a
megváltozott helyzet átmeneti, új szolgáltatását biztosították.

Tudjuk,  hogy a  szociális  intézmények,  az  állami  normatíván  felül  nagyon  sokszor  a  fenntartó
kiegészítésére szorulnak, hogy a feladatukat el tudják látni. A vírushelyzetben kiesett szolgáltatások
finanszírozása  nélkül  borítékolható  a  teljes  csőd.  Főleg,  hogy  bár  a  munkájukat  nem  tudták
elvégezni,  de  más  területeken  helytálltak,  és  biztosították  a  zavartalan  és  rendkívüli  működést,
vagyis a munkavállalói státuszukban, bérükben nem volt változás. Így ennek terhei továbbra is a
munkáltatót illeték.

Ezeket a tényeket annak tükrében is kell mérlegelnünk, hogy nem tudhatjuk, az eddigi 3 hónap nem



lesz-e több a 2020-as év végére, lesznek-e újabb szigorítások az év végéig?

A  rendkívüli  helyzetben  rendkívüli  intézkedéseket  kell  hozni.  Mivel  munkavégzés  folyt,  a
munkatársak  dolgoztak  a  finanszírozás  változatlan  formában  jár.  Annak  ellenére,  hogy  a
támogatáshoz szükséges feladategységeket nem tudták teljesíteni.

Mindezek alapján kérdezem Tisztelt  Miniszter Urat,  hogy a koronavírus járvány –
mindennapi  életet  befolyásoló  –  következményeire  tekintettel  megváltoztatják-e  a
szociális  szolgáltatások  finanszírozását  a  2020-as  évre  vonatkozóan? Megoldásként
felmerülhet-e – átmeneti jelleggel – a fentebb leírt szolgáltatásoknál a visszatérést a
normatív támogatásra, az előző év mutatóinak figyelembevételével? 

Várom érdemi válaszát!

Tisztelettel, 

Nunkovics Tibor
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